

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မိဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"How to help the Homeless?"
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ `` မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အိမ်ယာမဲ့ပြဿနာအတွက် ဘယ်လိုဖြေရှင်းကြမလဲ `` ဆိုတဲ့ ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဖွံ့ဖြိုးမှုအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း စသည့်အားသာချက်များရှိနေသည့် ရန်ကုန်အပါအဝင် မြို့ကြီးများသို့ Migrant ခေါ် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအပါအဝင် ပြောင်းရွှေ့အခြေချ နေထိုင်သူများပါရှိနေခြင်းကြောင့် လူဦးရေတိုးပွားမှုနှုန်း မြင့်မားလာလျက်ရှိရာ ယင်းအချက်ကြောင့်ပင် နေရေးပြဿနာ (သို့) ပြည်သူ့အိုးအိမ်ပြဿနာ ကြီးမြင့်လာပြီး အိမ်ခြံမြေဈေး နှင့် အိမ်ငှားရမ်းခနှုန်းထားတို့ ကြီးမြင့်သည့်ပြဿနာကို ဖြစ်ပေါ်စေလိမ့်မယ်ဟု ပညာရှင်များက ယခင်နှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ထောက်ပြထားကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၀ မတိုင်မီကာလများက ဒေါ်လာနှင့်ကားတို့အပေါ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတစ်ခု အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်း မူဝါဒပြောင်းအလဲတို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ဒေါ်လာနှင့် ကားတို့ပြုလဲခဲ့ပြီး ရွှေ နှင့် အိမ်ခြံမြေတို့ အပေါ် ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အစိုးရမှလည်း အိမ်ခြံမြေအပေါ် ယာယီအခွန်နှုန်းထားစနစ်(မြေဝယ်ရာတွင် ဝင်ငွေရလမ်းဖော်ပြ စရမလိုဘဲ အခွန်၁၅ ရာခိုင်နှုန်းပေးဆောင်ပြီး အရောင်းအဝယ်ကို အစိုးရက အသိအမှတ်ပြုပေးခြင်း ဖြစ်) ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ မြေဈေးများ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။

၂၀၀၇မှ စတင်မြင့်မားလာခဲ့သည့် မြေဈေးမှာ အစိုးရသစ်တက်လာခဲ့ပြီး အမေရိကန်အပါအဝင် နိုင်ငံတကာမှ မြန်မာနိုင်ငံပေါ်ချမှတ်ထားသည့် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ဖြေလျော့ပေးပြီး သည့်နောက်ပိုင်း တွင် နိုင်ငံတကာ၏ စီးပွားရေးနယ်ပယ်သစ်အဖြစ် ထင်ရှားလာခဲ့ပြီး ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအလားအလာတို့ကြောင့် အိမ်ခြံမြေ ဈေးများ ထပ်မံအရှိန်ရခဲ့ရာ ၂၀၀၈ မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ် အတွင်း မြေဈေးများ ငါးဆခန့်မြင့်တက်သွားခဲ့သည်။

၂၀၁၂ခုနှစ်အတွင်းကပင် ဘန်ကောက်ထက် ဈေးနှစ်ဆခွဲခန့်မြင့်နေခဲ့သော မြန်မာ့အိမ်ခြံမြေဈေးမှာ ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် အမေရိကန် အိမ်ခြံမြေဈေးကိုပင် ကျော်တက်ခဲ့သည်ဟု ဆိုခဲ့ကြသည်။ ယင်းသို့ မြေဈေးများကြီးမြင့်ခဲ့ရသည့် လက်သည်တရားခံထဲတွင် စီမံကိန်း ဆိုခြင်းတို့လည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။ အစိုးရမှဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းတို့ပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးအတက်အကျ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။ ရန်ကုန်နှင့် မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းသာခြားသော ဒလမြို့နယ်မှာ အဆိုပါ စီမံကိန်း ဆိုသည်များအောက်၌ ကျပ်သိန်းဆယ်ဂဏန်းမျှသာပေါက်သည့်မြေမှာ သိန်းထောင်ချီသည်အထိဖြစ်သွားခဲ့ပြီး အိမ်ယာလက်မဲ့ဖြစ်သွားသူတို့ကိုလည်း များစွာထွက်ပေါ်လာစေခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် အိမ်ငှားဘဝ နေထိုင်သူတို့ အနေဖြင့် ခြောက်လ (သို့)တစ်နှစ်တွင် တစ်ကြိမ်ပြီး တစ်ကြိမ် ဆက်တိုက်တိုးမြှင့် တောင်းခံလျက်ရှိသည့် အိမ်ရှင်နှင့် တစ်ဆင့်ခံပွဲစားတို့ လက်တွင်းမှ ရုန်းထွက်နိုင်ရန်မှာ ရှေ့ပြည် တော်ဖျော်တိုင်းဝေး ဖြစ်လျက်ရှိသည်။ အစိုးရမှ စီမံပေးနေသည့်

တန်ဖိုးမျှတဆိုသော အိမ်ယာစီမံကိန်းများမှာလည်း အမှန်နေထိုင်လိုသူတို့ထံ မရောက်ကြောင်းနှင့် ယင်းအတွက်မူဝါဒများ စနစ်ကျနခြင်းမရှိသည့်အပေါ် ဝေဖန်မှုများလည်း ရှိနေသည်။

လက်ရှိတွင် ဆင်းရဲမွဲတေမှုနှုန်းထားကို လျော့ချရန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည့် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာစီမံကိန်းများ ၊ မြင့်မားနေသည့် အိမ်ခြံမြေ နှုန်းထားများအတွက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်တော့မည့် မူဝါဒများမှာ နေရေးတစ်ခုသာ တားဆီးခံထားရသူတို့အတွက် နောက်တစ်ဆင့်တက်ရန် မျှော်မှန်းနိုင်မည်လား၊ ဆင်းရဲမှုထောင်ချောက်ကို မည်မျှဖြိုဖျက်နိုင်မည်နည်းစတဲ့ အကြောင်းအရာတွေနဲ့ ဆွေးနွေးမယ့် ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ဒီဘိတ်အစီအစဉ်ကို တင်ဆက်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆောက်လုပ်ရေဝန်ကြီးဌာန မြို့ရွာနှင့်တိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင်ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ၊ ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားသည့် တန်ဖိုးနည်းနှင့် တန်ဖိုးသင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းစာရင်းပေါင်းချုပ်

စဉ်	ခုနှစ်	ဆောင်ရွက်ပြီး		ဆောင်ရွက်ဆဲ		ဆောင်ရွက်ရန်		ပေါင်း	
		လုံးရေ	အိမ်ခန်း	လုံးရေ	အိမ်ခန်း	လုံးရေ	အိမ်ခန်း	လုံးရေ	အိမ်ခန်း
၁	၂၀၁၃-၂၀၁၄	၉၈	၁၆၇၂	-	-	-	-	၉၈	၁၆၇၂
၂	၂၀၁၄-၂၀၁၅	-	-	၃၇၃	၁၈၉၇၀	၁၂၆	၄၅၀၄	၄၉၉	၂၃၄၇၄
၃	၂၀၁၅-၂၀၁၆	-	-	-	-	၂၈၄	၁၈၃၆၀	၂၈၄	၁၈၃၆၀
	စုစုပေါင်း	၉၈	၁၆၇၂	၃၇၃	၁၈၉၇၀	၄၁၀	၂၂၈၆၄	၈၈၁	၄၃၅၀၆

သူတို့အမြင်

“တိုင်းပြည်က စပြီး develop ဖြစ်လာချိန်မှာ အိမ်ခြံမြေဈေးက တက်လာတာပဲ။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ တက်တာကတော့ ဆိုးတယ်။ အချိုး မညီဘူး။ ဒါကြောင့် demand နဲ့ supply ပဲ။ demand တိုးဖို့ဆိုတာ မြန်မာနိုင်ငံ အနေနဲ့ လောလောဆယ် အလားအလာ သိပ်မရှိဘူး”

ဦးစိုးသိန်း - စီးပွားရေးပညာရှင်။

“လက်ရှိအိမ်ခြံမြေဈေး အေးနေတာက နိုင်ငံရေးအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်နေတာလည်း ပါပါလိမ့်မယ်။ နောက်ပြီးတော့ လက်ရှိမှာ ဘာ project မှ မကြားတော့ဘူး”

ဦးဇော်ဇော် - ယူနတီ အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း

- Information links:**
- www.7daydaily.com
 - www.thevoicemyanmar.com
 - www.news-eleven.com
 - www.ministry-construction.gov.mm/
 - dvbdebate.net/